



MEDIA RELEASE

Canada Advances to Finals, Eyeing Gold in Three Events at Pan Am Championships



WINNIPEG, March 27, 2024 - Canada has advanced to the finals in three events at the 2024 Pan American Championships being held in Guatemala City, Guatemala. The tournament runs from March 23 to 30.

Samuel Murray (Baie-Comeau) will play in the men's singles final. Murray and partner Coby Iwaasa (Lethbridge) also earned a spot in the men's doubles final. Iwaasa teamed up with Juliette Parent (Saint-Jacques) to advance to the final in mixed doubles.

Murray, who has been playing an outstanding tournament, moved on to Thursday's final with a decisive win over USA's Jake Bredenbeck. Murray came out strong in the first game and never looked back, winning in three straight games with scores of 11-3, 11-0, 11-3.

In men's doubles, Murray and Iwaasa won against USA's Jake Bredenbeck and Sam Bredenbeck in the semi-final. It was a very close match, with Canada able to stave off several game points in the first game to come out on top. The second game was equally as close, but USA ended up the winner. Canada had more breathing room in the last two games and won the match with scores of 13-11, 11-13, 11-8, 11-9.

In the mixed doubles semi-final. Iwaasa and Parent faced Argentina's Gerson Miranda Martinez and

Natalia Mendez, the top seeded team. Canada won the first two games but lost their momentum giving Argentina the chance to force a tiebreaker. Iwaasa and Parent went up quickly in the final game, but Argentina fought their way back. Ultimately the Canadians prevailed, winning the match with scores of 11-9, 13-11, 7-11, 7-11, 11-7.

Murray will face Rodrigo Montoya of Mexico in the final. He has only come up against Montoya in singles once in international play. At the Lima 2019 Pan American Games, Montoya defeated Murray in the quarterfinal and eventually went on to win gold. Their head-to-head record on the pro-tour stands at an even 3 wins and 3 losses, but Murray recently defeated Montoya in the final of the International Racquetball Tour Sioux Falls Pro-Am to win his second pro-tour title.

Murray and Iwaasa will play Gabriel Garcia and Andres Acuna of Costa Rica in the men's doubles final. Iwaasa and Parent will play USA's Sam Bredenbeck and Michelle Key in the mixed doubles final. Although Canada has match experience against some of their opponents, they have never faced these teams previously.

After a full day of competition, Sam Murray had a chance to reflect. "I'm feeling really good on the court," said Murray. "In singles today I knew I had to be ready to bring my best game because Jake is a great player. In doubles it was a tough match. I'm happy we found a way to win the close games. I'm excited to play another final with Coby."

All final matches will be streamed live on the International Racquetball Federation's Facebook Page and YouTube Channel, as well as on the [Panam Sports Channel](#). You'll find times and links on the Racquetball Canada's social pages which are linked to the icons at the bottom of this release.

Following Thursday's finals, the Team Event will get underway. Canada's results will help with favourable seeding when it comes to the draws for the team event.

The Pan American Championships are the first international tournament in the cycle of competition that leads to the Lima 2027 Pan American Games. Results of this tournament will impact seeding at future events so Canada's strong results at these championships will benefit the team as they continue along the path to qualifying for the Games.

[Click here](#) for complete draws and results.

About Racquetball Canada

Racquetball Canada is the National Sport Organization for the sport of racquetball. As a member of the Canadian Olympic Committee, our mission is to coordinate, govern and encourage the advancement of racquetball from the grassroots to the elite level across Canada. Our vision is to be a visible, vibrant sport enjoyed coast to coast by Canadians of all ages and abilities.

Media Contact:

Jan Hanson
Communications, Diversity & Safe Sport Director
communications@racquetballcanada.ca | 306.502.4422

COMMUNIQUÉ DE PRESSE

Le Canada a atteint les finales et visera l'or dans trois épreuves aux Championnats panaméricains





WINNIPEG, 27 mars 2024 - Des athlètes canadiens ont atteint la finale dans trois épreuves lors des Championnats panaméricains 2024 qui ont lieu à Guatemala City, au Guatemala. Le tournoi se déroule du 23 au 30 mars.

Samuel Murray (Baie-Comeau) sera de la finale en simple masculin. Murray et son partenaire de double Coby Iwaasa (Lethbridge) ont atteint la finale en double masculin. Iwaasa et sa partenaire Juliette Parent (Saint-Jacques) ont atteint la finale du double mixte.

Murray, qui connaît un excellent tournoi jusqu'à présent, a obtenu sa place en finale grâce à une victoire décisive contre l'Américain Jake Bredenbeck. Murray attendait son adversaire de pied ferme et n'a jamais ralenti, gagnant le match en trois parties avec un pointage de 11-3, 11-0 et 11-3.

En double masculin, Murray et Iwaasa ont remporté la demi-finale contre les Américains Jake Bredenbeck et Sam Bredenbeck. Ce fut un match très serré, et le duo canadien a été en mesure de défendre plusieurs points de manche dans la première partie avant de la remporter. La deuxième partie était aussi serrée, mais les É.-U. ont eu le dessus. Le Canada a bénéficié d'un peu plus d'avance dans les deux dernières parties pour remporter le match par un pointage de 13-11, 11-13, 11-8 et 11-9.

Dans la demi-finale du double mixte, Iwaasa et Parent affrontaient Gerson Miranda Martinez et Natalia Mendez, l'équipe favorite du tournoi. Le Canada a remporté les deux premières parties, mais a ensuite perdu son momentum pour permettre à l'Argentine de forcer la tenue d'une cinquième partie décisive. Iwaasa et Parent ont pris les devants rapidement dans la dernière partie, mais les Argentins n'avaient pas dit leur dernier mot. Au bout du compte, les Canadiens l'ont emporté, gagnant le match par un pointage de 11-9, 13-11, 7-11, 7-11 et 11-7.

Murray affrontera Rodrigo Montoya, du Mexique, dans la finale. Les deux joueurs se sont affrontés une seule fois en simple dans un contexte international, lors des Jeux panaméricains de Lima en 2019, où Montoya l'avait emporté en quart de finale contre Murray pour ensuite gagner l'or. Dans leurs matchs au niveau du Pro Tour, le compte est égal 3 victoires et 3 défaites, mais Murray a remporté son dernier duel contre Montoya en finale du International Racquetball Tour Sioux Falls Pro-Am afin de remporter son deuxième titre du Pro Tour.

Dans la finale du double masculin, Murray et Iwaasa se mesureront à Gabriel Garcia et Andres Acuna du Costa Rica. En double mixte, Iwaasa et Parent joueront en finale contre la paire américaine Sam Bredenbeck et Michelle Key. Même si le Canada a déjà affronté certains de ces adversaires auparavant, ce ne fut jamais contre ces mêmes équipes.

« Je me sens très bien sur le terrain, a dit Samuel Murray. En simple aujourd'hui, je savais que j'avais besoin d'être à mon meilleur parce que Jake est un excellent joueur. En double, ce fut un match difficile. Je suis content que nous ayons trouvé une façon de gagner ces parties serrées. J'ai très hâte de jouer une autre finale avec Coby. » »

Toutes les finales seront diffusées en direct sur la page Facebook et la chaîne YouTube de la Fédération internationale de Racquetball, et Panam Sports diffusera également des matchs en direct sur la [chaîne Panam Sports](#). Vous trouverez les horaires et les liens sur les pages sociales de Racquetball Canada qui sont liées aux icônes au bas de ce communiqué.

Après les finales de jeudi, la compétition par équipe va commencer. Les résultats du Canada vont aider avec la sélection des favoris pour les feuilles de tirage de la compétition par équipe.

Les Championnats panaméricains sont le premier tournoi international du cycle qui mènera vers les Jeux panaméricains de 2027 à Lima. Les résultats de ce tournoi auront un impact sur la sélection des favoris des compétitions à venir alors les bons résultats du Canada à ces championnats bénéficieront à l'équipe tout au long du processus de qualification pour les Jeux.

[Cliquer ici](#) pour voir les feuilles de tirage et les résultats.

À propos de Racquetball Canada

Racquetball Canada est l'organisme national directeur de sport qui régit le racquetball au Canada. À titre de membre du Comité olympique canadien, il a pour mission de coordonner, de régir et de favoriser les progrès du racquetball, du niveau de base à celui de l'élite, et ce dans tous les coins du Canada. Nous avons comme vision d'être un sport dynamique et reconnu, pratiqué d'un océan à l'autre par des Canadiennes et Canadiens de tous âges et de toutes capacités.

Contact Médias :

Contact medias .

Jan Hanson
Directrice des communications, de la diversité et de la sécurité dans le sport
communications@racquetballcanada.ca | 306.502.4422

Join Racquetball Canada! Rejoignez Racquetball Canada!

Visit our website! Visitez notre site web !

Join our Social Community! Rejoignez notre communauté sociale !



Funded by the Government of Canada
Financé par le gouvernement du Canada

Canada

Racquetball Canada | 145 Pacific Avenue, Winnipeg, R3B 2Z6 Canada

[Unsubscribe info@sports-4murs.qc.ca](mailto:info@sports-4murs.qc.ca)

[Update Profile](#) | [Constant Contact Data Notice](#)

Sent by communications@racquetballcanada.ca powered by

